
                                       P  R  O  T  O  K  Ó  Ł  nr  V/2015

z obrad  sesji Rady Miejskiej w Barczewie, która odbyła się w dniu 27 stycznia 
2015r.

Miejsce posiedzenia:   sala w Centrum Kultury i Promocji Gminy w Barczewie

Godzina rozpoczęcia obrad:  11.00

W obradach V/2015 sesji uczestniczy 14 radnych Rady Miejskiej w Barczewie. 
Nieobecny radny – pan Bogdan Caruk.

Do punktu 1.

Otwarcia obrad sesji dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej w Barczewie pan 
Andrzej Maciejewski.

Pan Maciejewski stwierdził prawomocność obrad V/2015  sesji Rady Miejskiej.

Przewodniczący Rady powitał wszystkich przybyłych na obrady.

Do punktu 2.

Pan Andrzej Maciejewski zwrócił się z zapytaniem czy są propozycje zmian do 
otrzymanego wcześniej porządku obrad.

Pan Lech Nitkowski – Burmistrz Barczewa – zawnioskował o ujęcie w porządku 
obrad dodatkowego projektu uchwały: w sprawie wyrażenia zgody na używanie 
Herbu Barczewa.

Pan Adam Dowgiałło -radny – zaproponował zdjęcie z porządku obrad punktu 12:
„Sprawozdanie o pozyskanych funduszach zewnętrznych w 2014r oraz 
przedstawienie perspektyw i planowanych pracach mających na celu pozyskanie 
środków zewnętrznych w 2015r”.

Radni 11 głosami „za”, przy 1 glosie przeciwnym i 2 „wstrzymujących”  przyjęli 
propozycję zmian w porządku obrad.

Pan Andrzej Maciejewski zaproponował aby projekt uchwały w sprawie wyrażenia 
zgody na używanie Herbu Barczewa omawiany był w punkcie 12.

Porządek obrad po zmianach:

3.Przyjęcie protokółów z obrad poprzednich sesji Rady Miejskiej w Barczewie.
4.Wystąpienie pana Jakuba Wilka – Dyrektora Departamentu  Społeczeństwa 
Informatycznego Urzędu Marszałkowskiego w Olsztynie – na temat: „Plan Cyfrowy 
2025 dla Warmii i Mazur”.
5.Sprawozdanie Burmistrza Barczewa z działalności między sesjami Rady.



6.Interpelacje i  zapytania radnych.
7.Zapytania Sołtysów i Przewodniczących Rad Osiedlowych.
8.Odpowiedzi.
9.Uchwalenie planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Barczewie na 2015r
10.Przyjęcie planów pracy stałych Komisji Rady Miejskiej w Barczewie na 2015r.
11.Informacja dotycząca struktury organizacyjnej i działalności Zakładu Usług 
Komunalnych Spółka  z o.o  w Barczewie.
12.Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na używanie Herbu Barczewa.
13.Projekt uchwały w sprawie powołania Rady Społecznej Samodzielnego 
Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Barczewie.
14.Projekt uchwały w sprawie udzielenia  pomocy rzeczowej Gminie Jonkowo w 
postaci przekazania samochodu pożarniczego marki JELCZ.
15.Uchwalenie „Programu usuwania azbestu i wyrobów zawierających azbest z 
terenu Gminy Barczewo na lata 2014-2032”.
16.Projekt uchwały w sprawie zmian w Statucie Gminy Barczewo.
17.Sprawy różne i wolne wnioski.
18.Zakończenie obrad V/2015 sesji Rady Miejskiej w Barczewie.

Porządek obrad (po zmianach) przyjęty  został 13 głosami „za” przy 1 
„wstrzymującym”.

Do punktu 3.
Protokół z obrad  III/2014 sesji Rady Miejskiej w Barczewie przyjęty został przez 
radnych  jednogłośnie.

Protokół z  9 stycznia 2015r:

Radny Kazimierz Kozon – w tym protokole brak jest mojej wypowiedzi dotyczącej
przyjmowania budżetu.

Pan Andrzej Maciejewski – czy pan wnosi o umieszczenie tej wypowiedzi w 
protokóle?

Pan Kazimierz Kozon – tak i na BIP-ie też.

Pan Kozon  złożył na piśmie  treść wypowiedzi jaką chciałby umieścić w protokóle
z dnia 9 stycznia br.
Treść tego pisma stanowi załącznik do protokółu z 9 stycznia 2015r.

Protokół z 9 stycznia 2015r po zmianach jakich domagał się radny Kazimierz Kozon
został przyjęty 13 głosami „za” przy 1 głosie „przeciw”.

Do punktu 4.

Pan Jakub Wilk – Dyrektor Departamentu Społeczeństwa Informacyjnego Urzędu
Marszałkowskiego w Olsztynie – udzielił wyjaśnień na temat „Planu Cyfrowego 
2025 dla Warmii i Mazur”.
Pan Wilk powiedział m.innymi:



-sieć jest siecią hurtową i nie wszędzie dociera. Samorząd Województwa  
zaproponował wszystkim gminom i powiatom zawarcie porozumień w sprawie
planu Cyfrowego  w zakresie zniesienie barier finansowo-ekonomicznych:
-opłaty za umieszczenie urządzeń w pasach drogowych:
-podatek od urządzeń umieszczonych w tych drogach.
Jeżeli wszystkie samorządy nie zniosą tych barier to sieć będzie stała pusta.
Nasza prośba jest taka aby samorządy partycypowały w kosztach utrzymania 
urządzeń. Państwo nie stracicie tej kwoty, ponieważ w 2020r sieć tą sprzedajemy i 
otrzymacie państwo  te pieniądze z powrotem, jeśli podpiszecie te porozumienia.
Państwo posiadacie w Gminie firmę MACROSAT, która buduje taką sieć.
W miesiącu czerwcu będą nowe konkursy na „Ostatnią milę”.
Oczekujemy od  państwa podjęcia następujących uchwał:
1.uchwały o kierunkach  działania burmistrza w zakresie działalności 
telekomunikacyjnej;
2.uchwały o uregulowaniu stawek za umieszczenie urządzeń w pasach drogowych;
3.uchwały o zwolnieniu z podatku od nieruchomości.
Po podjęciu tych uchwał podpisuje się porozumienie.

Pan Lech Nitkowski:
-intencja Gminy jest dobra i tu nie ma wątpliwości.

Pan Krzysztof Kacprowicz – firma MACROSAT:
-problem jest duży. Opłaty za zajęcie pasa i umieszczenie urządzeń w pasie 
Barczewo podniosło 20-krotnie i wynoszą 200zł. Opłata 2% nie jest tak dotkliwa. 
Dodatkowo obciążeni jesteśmy podatkiem od gruntów. Ta 200 zł opłata obowiązuje 
od 3 lat i i od ubiegłego roku dotyczy nie tylko dróg publicznych ale i niepublicznych
i już nam się nie opłaci budować. Są samorządy, które te opłaty utrzymują na  
niższym poziomie. Zwracam się z prośbą o zróżnicowanie opłat. Tam gdzie jest 
pełna infrastruktura niech to będzie strefa chroniona i niech opłaty będę wysokie a 
tam gdzie nie ma tej infrastruktury  niech opłaty będą  niższe. Inwestujemy od wielu
lat, zatrudniamy mieszkańców Barczewa ale z naszymi inwestycjami wynosić się 
musimy do innych gmin.

Pan Lech Nitkowski:
-opłaty  to jest dochód własny  gminy a burmistrz jest do realizacji podjętych uchwał
przez Radę i w takiej samej procedurze możemy ją zmienić. Firmy zaskarżyły 
naszą uchwałę do WSA. Sąd jednak przyznał nam rację. Myślę, że merytoryczna 
komisja Rady  będzie nad tym procedowała.

Pan Adam Dowgiałło:
-czy w gminie jest zrobiona inwentaryzacja urządzeń biegnących w pasie 
drogowym?
-czy osoby prywatne płacą  za zajęcie pasa?
-od kiedy obowiązywały  stawki  w wysokości 16zl?

Pan Jakub Wilk:
-w województwie  stawki są od 60zł do 200zł i te 200zł nie jest ewenementem, ale 
niestety stawka ta (200zł) czyni te inwestycje  nieopłacalnymi. Tu musi być 



konsensus wszystkich szczebli samorządu. Musimy zrobić to wspólnie. Jeśli nie 
zrobimy tego razem  to środki przewidziane w tym projekcie pójdą do innych 
województw. W związku z gęstością zaludnienia ta sieć w naszym województwie 
nie była budowana. Im wcześniej to zrobimy tym lepiej ale ograniczeń czasowych 
nie ma.

Pan Rafał Surmański:
-czy można prosić o sugestię co do cen, biorąc również pod uwagę opłacalność dla
gminy.

Pan Wilk:
-stawki te my już proponujemy w przesłanych przez nas materiałach. To są stawki 
bardzo niskie, wręcz symboliczne. Tu nie ma mowy o opłacalności. Zwolnić z opłat 
nie można ale  opłata jest naprawdę niska, symboliczna. Jeżeli chodzi o zwrot kwot
w 2020r to wygląda to w sposób następujący: jeśli my proponujemy stawkę 1 zł a w
chwili obecnej obowiązuje stawka 200zł to my zwracamy 199zł.

Pan Dariusz Jasiński:
-Gmina Barczewo w tym planie Cyfrowym jest. Nie mamy tylko podpisanego 
porozumienia. Sieć szkieletową w naszych punktach mamy pobudowaną, 
wystarczy tylko aby prywatne firmy pobudowały podłączenia dla mieszkańców. 
Decyzje, umowy mamy dopracowane. Nasza Gmina nie miała wpływu na 
określenie punktów dostępowych. Wójtowo jest widocznie  dostępne z różnych 
innych sieci, więc tam tego punktu dostępowego nie pobudowano. Jesteśmy na 
ostatnim etapie dopracowywania i ustalenia stawek.

Pan Wilk – są pobudowane trzy węzły a to wynikało z dokumentacji 
inwentaryzacyjnej dokonanej przez ministerstwo. Założenie jest takie, że węzeł 
społ.-ekonomiczny ma zasięg 6 kilometrów.

Pan Jarosław Bonus:
-jakie są to kwoty, które przy obecnie obowiązującej 200zł stawce wpływają do 
budżetu gminy?

Pani Dorota Kondratowicz:
-jest to  260 tysięcy zł rocznie i kwota tych wpływów rośnie.

Pan dyrektor Wilk – te opłaty nie uszczuplą wpływów bo dotyczą przyszłych 
dochodów.

Pan Andrzej Maciejewski:
-proszę pana Burmistrza  o wprowadzenie uchwały na przyszłą sesję.

Pan Kazimierz Kozon:
-jaką korzyść będzie  miała firma budująca?

Pan dyrektor Wilk:
-to mieszkańcy będą mieli korzyść



Pan Adam Dowgiałło:
-w uchwale z 2011r jest zapis, że zwalnia się  jednostki organizacyjne gminy, które 
dokonują takich inwestycji. Czy Spółka ZWIK jest  zwolniona?

Pan Lech Nitkowski:
-Energa i Gazownicy podali nas do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego, który 
jednak utrzymał naszą uchwałę w mocy co oznacza , że była podjęta zgodnie z 
prawem. ZWiK jest zwolniony.

Pan Jacek Kasprzak – prezes ZWIK:
-ZWIK nie uiszcza  opłat z tytułu zajęcia pasa drogowego. Wnosimy natomiast 250 
tysięcy zł  podatku. Płacimy natomiast za to w drogach powiatowych, wojewódzkich
i krajowych. Spółka wykonuje zadania w imieniu gminy.

Pan Krzysztof Kacprowicz:
-wykonanie tej uchwały budzi poważne wątpliwości. Uchwała z 2003r bardzo fajnie 
różnicowała te opłaty. Była sensowna.

Pan Lech Nitkowski:
-najbardziej niepokojące są informacje, które straszą. Żadne uchwały nie działają 
wstecz. Powtarzam: tą uchwałę przerabiał z każdej strony Sąd Administracyjny.
Uchwała nie została zakwestionowana. Zobowiążę urzędników do dostarczenia dla 
Państwa informacji jakie stawki obowiązują w naszym powiecie. Ta opłata , o której 
mówi pan dyrektor dotyczy tylko „Ostatniej mili”.

Pan Kazimierz Kozon:
-czy pas drogowy w gruncie rolnika zwolniony jest z tego podatku?

Lech Nitkowski:
-jeżeli gmina korzysta z jego drogi może zwolnić z opłaty ale na jego wniosek.

Przewodniczący Rady pan Andrzej Maciejewski podziękował panu dyrektorowi Wilk
za  udział w obradach sesji i przedstawienie tematu.

Do punktu 5.

Sprawozdanie Burmistrza Barczewa:
-wyremontowaliśmy odcinki dróg gminnych Wójtowo-Nikielkowo za kwotę 20 
tysięcy zł;
-zamontowaliśmy znaki pionowe;
-zastanawiamy się czy nie stworzyć Spółdzielni  Socjalnej w zrewitalizowanych 
budynkach po młynie;
-być może powołane zostanie Stowarzyszenie Miast Cittaslow po to aby pieniądze
nie wypływały do Włoch.
-wziąłem udział w spotkaniu wójtów i burmistrzów powiatu olsztyńskiego z nową
panią starostą. Rozmawialiśmy między innymi na temat otwarcia  w Barczewie 
szkoły ponadgimnazjalnej. Temat ten był również omawiany na Komisji Oświaty 



naszej Rady.
-odbyłem z panią Machałek (na jej wniosek) spotkanie w Jedzbarku w sprawie 
wyrażenia zgody na przejście przez  pani Machałek grunty. Pani Machałek  wyraziła
zgodę.
-odbyliśmy spotkanie  w sprawie zabudowy kolonijnej w temacie tego ilu 
mieszkańców nie ma wody.

-odbyło się spotkanie Warmińskiego Związku Gmin. Ze stanowiska ustąpił pan 
Adam Sierzputowski. Na jego miejsce wybrano pana  Janusza Sypiańskiego.

Do punktu 6.

Interpelacje i zapytania radnych.

Pan Andrzej Maciejewski otrzymałem interpelację  pani Krystyny Mańkowskiej.

Wiceprzewodniczący Rady pan Jarosław Bonus odczytał tą interpelację i 
odpowiedź urzędu na tą interpelację.

Pan Lech Nitkowski:
-wiem, że interpelująca nie będzie zadowolona z takiej odpowiedzi. Będzie robiona 
tylko  obwodnica Olsztyna. Jeżeli nasza Gmina nie znajdzie środków na 
postawienie tych wiat to GDDKiA z pewnością tego  nie zrobi, ponieważ dla nich 
priorytetem jest właśnie ta obwodnica.

Pani Krystyna Mańkowska:
-nie jestem zadowolona z tej odpowiedzi. Czy do GDDKiA muszę wystąpić sama 
czy zrobi to Gmina? Widzę, że numery działek też będę musiała znaleźć sama
a na wiaty muszą znaleźć się pieniądze.

Pan Lech Nitkowski:
-w ubiegłym roku na drogi wydaliśmy kwotę 1.300tysięcy zł. Liczyliśmy, że środki na
Bark  będziemy mielli z FOGR-u. Niestety  nie ogłoszono tego konkursu. Jeżeli 
ogłoszą ten konkurs to złożymy taki wniosek.

Pan Andrzej Maciejewski:
-mam prośbę na przyszłość – jeśli radny  złoży taki wniosek to pracownik 
odpowiedzialny za dany temat mógłby pofatygować się do radnego i zobaczyć o 
jaką drogę chodzi. Podobnie z  wnioskiem do GDDKiA – kierować powinien taki 
wniosek pracownik urzędu a nie interpelujący. Budżet projektuje burmistrz i to nie 
jest winą Rady. Rada przyjmuje budżet bo nie ma innego wyjścia.

Pani Halina Bronka:
-uważam, że odpowiedź na tą interpelację jest wręcz niegrzeczna. Ja na pani 
miejscu nie przyjęłabym tej odpowiedzi. Jeżeli chodzi o odśnieżanie tu w tej 
odpowiedzi nic nie ma na ten temat.



Pan Jarosław Bonus:
-jeżeli chodzi o odśnieżanie to chciałem przypomnieć, że wszyscy otrzymaliśmy 
informację na ten temat, do kogo możemy się w tej sprawie zwracać. Nie 
utrudniajmy sobie tej kwestii.

Pan Andrzej Moszczyński:
-chcemy  otrzymać specyfikację co wchodzi w zakres odśnieżania.

Pan Andrzej Maciejewski:
-kto z Państwa radnych jest za tym aby uzupełnić odpowiedź?

Na sali obecnych jest 14 radnych.

Radni 12 głosami”za”, przy 2 głosach „wstrzymujących” postanowili o uzupełnieniu 
odpowiedzi .

Pan Lech Nitkowski:
-taka odpowiedź więcej się nie powtórzy. Biorę to na swoją klatę i od dziś  ja 
osobiście będę podpisywał odpowiedzi na wszystkie interpelacje.

Nie odczytywano odpowiedzi na interpelację pana Kozona, ponieważ radny pan 
Kazimierz Kozon uznał odpowiedź za wyczerpującą i podziękował za  nią 
burmistrzowi Barczewa.

Pan Jarosław Bonus odczytał interpelację (nową) radnej pani Krystyny 
Mańkowskiej. Interpelacja dotyczy przejęcia dróg po likwidowanej Spółdzielni 
Mieszkaniowej we Wrócikowie. Kopia tej interpelacji stanowi załącznik do protokółu.

Pan Lech Nitkowski:
-przed wyborami byłem we Wrócikowie i powiedziałem , że jak będą wybrane 
merytoryczne Komisje Rady i jak będzie możliwość to przejmiemy ale jest tam 
problem bo budynek sprzedano po obrysie i co z gruntami? Tam są dojazdy, zieleń.
Co z tym mamy zrobić? To , że likwidator Spółdzielni nie może sobie poradzić z 
likwidacją nie oznacza, że my to mamy robić.

Pan Jarosław Bonus odczytał interpelację radnej pani Anny Wojszel. Kopia 
interpelacji stanowi załącznik do protokółu. Interpelacja dotyczy wytyczenia granicy 
działki.

Prośba o udzielenie na interpelację odpowiedzi na piśmie.

Pan Jarosław Bonus odczytał interpelację radnego pana Kazimierza Kozona, która 
dotyczy wydłużenia trasy  busa kursującego na odcinku Olsztyn-Barczewo-Odryty
do miejscowości Klucznik, ustalenia przystanku busa w miejscowości Odryty w 
centrum wsi (obecny znajduje się w oddalonym o 400 m miejscu, na 
niebezpiecznym skrzyżowaniu) oraz  zapewnienie komunikacji publicznej  w 
obydwie strony  z Barczewa do Kierzlin, Bartołt, Tumian i Leszna.
Kopia interpelacji jest załącznikiem do protokółu.



Pan Lech Nitkowski:
-jeśli przewoźnik nie przyjmie warunków to my tego nie zrobimy. To przewoźnicy nie
chcą jeździć  do Bartołt i Leszna bo im się  to nie opłaci. Odpowiemy zgodnie z 
literą prawa.

Pan Kazimierz Kozon:
-chcę doprecyzować. BUS dowozi dzieci do szkół i oczekuje na ich odwiezienie. 
Czy nie można go (w czasie oczekiwania) wykorzystać do przewożenia  ludzi ze 
wsi.

Pani Hanna Chyżyńska:
-jest to transport zamknięty dla dzieci szkolnych i płacimy za kilometry – zgodnie z 
zawartą umową.

Pan Adam Dowgiałło – interpelacja ustna:
-zostałem zasypany zapytaniami czy Zakład Budynków Komunalnych w Barczewie,
który jest jednostką organizacyjną gminy może świadczyć usługi komercyjne na 
mieniu prywatnym. Dlaczego ZBK nie jest Spółką prawa handlowego?

Pan Matłoka:
-w miesiącu marcu, kwietniu będziemy dokonywali remonty dróg gminnych na 
podstawie  wykazu Komisji Rolnej. Teraz dowiaduję się, że wyremontowane zostały
odcinki dróg Nikielkowo-Wójtowo tam gdzie mieszka pan  Przewodniczący Rady 
Miejskiej. Takie wyszarpywanie pieniędzy bez kontroli spowodować może, że w 
marcu, kwietniu nie będzie pieniędzy  na pozimowe remonty dróg. Jakie 
obowiązują w tej kwestii w chwili obecnej procedury?

Pan Andrzej Maciejewski:
-ta droga w większej części wyremontowana  została dla mieszkańców Wójtowa.
Przekazałem meile mieszkańców Wójtowa i Nikielkowa, które wpłynęły do mnie w 
sprawie stanu drogi - do burmistrza, który zdecydował o tej naprawie.

Pani Halina Bronka:
-czy któryś z ustawionych znaków, o których mówił pan burmistrz, wskazuje drogę 
do szpitala maltańskiego.
-kiedy będzie rozwiązany  problem z postawieniem odpowiednich śmietników na 
Starym Mieście (ul.Kościuszki, Cicha, Obrońców Warszawy, Grunwaldzka). Mał jest
również pojemników na popiół.

Pani Anna Wojszel:
-czy można na BIP-ie i na stronie www umieścić informację  o składaniu wniosków 
do GKRPA?

Pan Adam Dowgiałło:
-czy na stronę naszego BIP-u może wrócić  struktura  Urzędu?

Do punktu 7.



Pan Łukasz Wasilewski – sołtys Ramsówka:
-miała być do budżetu wprowadzona autopoprawka dotycząca naszego Sołectwa
Kiedy to będzie?
-czy gminne  drogi niepubliczne zostały przemianowane na drogi publiczne. To by
było korzystne dla mieszkańców. Czy można się spodziewać, że Rada uchwałą 
zmieni te  drogi na publiczne?
-w jaki sposób można podnieść Fundusz Sołecki.

Pan Edward Maciejewski – sołtys Nikielkowa:
-dziękuję burmistrzowi za uzupełnienie dziur na drogach, o których mówił pan 
Matłoka. To nie jest dla przewodniczącego Rady. To było potrzebne dla 
mieszkańców. Pan od dróg zatrudniony w Urzędzie powinien jeździć po całej 
gminie  co 2 tygodnie i wskazywać drogi do remontu. Wnioskowałem o 
opracowanie strategii naprawy dróg. Cieszę się bardzo, że jest ciepło ale boję się, 
że po deszczu droga będzie taka sama jak przed łataniem dziur. Wnioskuję o to 
aby siąść i opracować harmonogram naprawy dróg. Jeśli drogi nie będą miały 
wykonanych odpływów to nic się nie zmieni i nie ma o czym mówić – lepiej nie  
będzie.
Przejeżdżałem przez Biskupiec i zauważyłem, że tam jedna strona oświetlenia jest 
wyłączona. Może  i u nas należy to zrobić.

Pan Adam Perczyński – sołtys Wójtowa:
–zgadzam się z panem Maciejewskim.
-co się dzieje ze szlakiem Warmińska Niteczka? Byłoby głupio gdyby tego nie 
skończyć.

Pani Balbina Buras – Sołtys Radost – odczytała pismo, w którym sołtysi wnioskują 
o podniesienie diet dla Sołtysów  do kwoty 400zł.

Pani Krystyna Szter:
-czy jest możliwość przeanalizowania Statutów Sołectw. §18 jest niespójny z §22.

Pani Balbina Buras – sołtys Radost:
-składałam interpelację w sprawie naprawy drogi z kościoła na cmentarz w 
Lamkowie. Co z jej remontem?

Do punktu 8.
Odpowiedzi burmistrza:
-dla pani Mańkowskiej udzielimy odpowiedzi na piśmie.
Na początku roku zawsze jest niezadowolenie ze stanu dróg i środków 
przeznaczonych na ich naprawę. Sądzę, że wypracujemy pewne procedury w tym
względzie. Uzgadniać wszystko będziemy z Radą Miejską. Pojadę w sprawie wiat 
przystankowych do GDDKIA, ale uważam, że  szukać musimy pieniędzy na ten cel 
w naszym budżecie.

Jeżeli chodzi  o przejęcie dróg to spotkamy się w tej sprawie we Wrócikowie. 



Dla pani Wojszel – rozgraniczenie działki – Urząd to zrobi.

Dla pana Kozona w sprawie komunikacji – przekażemy odpowiedź na piśmie.

Dla pana Dowgiałło – dlaczego ZBK nie jest Spółką – proszę złożyć wniosek . To 
musi z czegoś wynikać.
Zwolnić sprzątaczki z 30 letnim stażem – można i od jutra.
To są rzetelni ludzie. Jeżeli likwidować stanowiska to należy powiedzieć dlaczego.
Pewne działania są na granicy prawa – nie oznacza to , że bezprawne. Jeżeli są 
kontrole i żadna nie wskazuje , że coś jest złego to  można to zepsuć. Proszę o 
wniosek.
Zakład Budynków Komunalnych sprząta, kosi wszystkie tereny gminne. Tego jest 
dużo. Wszystkie budynki sprzedane zostały po obrysie a teren dookoła jest nasz.
Całe tereny sprzątać ma gmina. Szanowna Rado proszę o decyzję.

Pani Ryszarda Buga – sekretarz miasta:
-dla pana Dowgiałło – struktura organizacyjna Urzędu zawarta jest w Regulaminie. 
Może panu chodzi o schemat organizacyjny? Sprawdzimy i jeśli nie ma to 
umieścimy na stronie.

Pan Lech Nitkowski:
-dla pani Haliny Bronka – śmietniki  faktycznie musimy pobudować;
-wskazanie drogi do maltańczyków – będziemy tego pilnowali;
-jeżeli chodzi o sprawy funduszu sołeckiego – zorganizujemy dla państwa szkolenie
w tej sprawie;
-”Warmińska Niteczka” - temat będziemy ogarniać na następnym spotkaniu 
zainteresowanych wójtów i burmistrzów a jak nie to zrobimy to na naszym odcinku.

Do punktu 9.

Pani Dorota Kaczorowska – przewodnicząca Komisji Rewizyjnej zapoznała radnych
z planem pracy komisji Rewizyjnej na 2015r.

Pan Edward Maciejewski odczytał projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia planu 
pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Barczewie na 2015r.

Na sali obecnych jest 14 radnych.

Radni   j e d n o g ł o ś n i e  (14)  podjęli:

                                         U  C  H  W  A  Ł  Ę  nr  V(26)15

w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w 
Barczewie  na 2015r.

Do punktu 10.
Radni postanowili, że plany pracy poszczególnych  stałych Komisji Rady będą 
załącznikiem do protokółu.



Do punktu  11.

Pani Beata Szewczyk przedstawiła radnych informację. Informacja  przedstawiona 
została w formie pokazu multimedialnego.

Radni nie zgłosili uwag do przedstawionego materiału.

Do punktu 12.

Wyjaśnienia do projektu uchwały przedstawiła sekretarz miasta pani Ryszarda 
Buga.

Pan Andrzej Moszczyński – opinia Komisji Regulaminowej jest pozytywna.

Na sali obecnych jest  14 radnych.

Rada Miejska  j e d n o g ł o ś n i e   podjęła:

                                          U  C  H  W  A  Ł  Ę   nr   V(27)15

w  sprawie  wyrażenia zgody na używanie Herbu Barczewa.

Do punktu 13.

Dyrektor Miejskiego Zespołu Oświaty i Zdrowia przedstawiła wyjaśnienia do 
projektu uchwały.

Zgaszanie kandydatów do składu Rady Społecznej Miejskiej Przychodni Zdrowia w 
Barczewie:

Pan Adam Dowgiałło – zgłaszam kandydaturę pana Jarosława Bonusa.
                                     Pan Bonus wyraził zgodę .

Pani Buras Balbina – zgłaszam kandydaturę pani Aliny Jakończuk.
                                   Pani Jakończuk wyraziła zgodę.

Pan  Rafał Surmański  zgłosił swoją kandydaturę.

Pani Halina Bronka  - zgłaszam kandydaturę pana Adama Dowgiałło.
                                   Pan Dowgiałło wyraził zgodę.

Skład całej Rady:
Pan Lech Nitkowski  (z mocy prawa)
Pani Krystyna Szter – przedstawiciel Wojewody.
Pan Jarosław Bonus
Pani Alina Jakończuk



Pan Rafał Surmański
Pan Adam Dowgiałło

Rada ustaliła termin pierwszego posiedzenia Rady Społecznej na dzień 12 lutego 
2015r.

Pan Andrzej Maciejewski przedstawił projekt uchwały.

Na sali obecnych jest 14 radnych.

Rada Miejska   j e d n o g ł o ś n i e  (14)  podjęła:

                                       U  C  H  W  A  Ł  Ę  nr  V(28)15

w sprawie  powołania Rady Społecznej Samodzielnego Publicznego Zakładu 
Opieki Zdrowotnej – Miejskiej Przychodni Zdrowia w Barczewie.

Do punktu 14.

Wyjaśnienia do projektu uchwały przedstawił pan Adam Dowgiałło.

Pan Jarosław Bonus – wniosek formalny:
w §2 tej uchwały proszę zawrzeć klauzulę, że Jonkowo nie może zbyć tego 
samochodu przez okres 2 lat.

Pani Krystyna Mańkowska – wnioskuję o nie wpisywanie tego.

Pan Kazimierz Kozon – wnioskuję o wniesienie tego  zapisu.

Pan Adam Dowgiałło – chciałem  aby było zapisane, że Jonkowo nie może zbyć 
tego wozu przez okres 3 lub 5 lat, ale Komisja Finansów Publicznych nie zgodziła 
się na taki zapis.

Pan Bogusław Matłoka -  jest to 40 letni samochód i uważam, że taki zapis jest 
błędem.

Pan Jarosław Bonus – wycofuję swój wniosek.

Pan Kazimierz Kozon – popieram pana Bonusa i również wycofuję swój wniosek.

Pan Andrzej Moszczyński – Komisja Regulaminowa wnioskuje o nie wnoszenie 
takiego zapisu .

Na sali obecnych jest 14 radnych.

Rada Miejska   j e d n o g ł o ś n i e (14)  podjęła:



                                        U  C  H  W  A  Ł  Ę   nr   V(29)15

w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej Gminie Jonkowo w postaci przekazania
samochodu pożarniczego marki JELCZ.

Do punktu 15.

Pan Krzysztof Zdziarstek – kierownik Wydziału Budownictwa i Ochrony Środowiska
udzielił obszernych wyjaśnień w temacie Programu usuwania azbestu i wyrobów 
zawierających azbest z terenu Gminy Barczewo na lata 2014-2032.

pan Zdziarstek powiedział m.innymi:
-myślę, że najlepszą zasadą byłoby  po uchwaleniu tego Programu poinformować 
mieszkańców o możliwości składania wniosków o dofinansowanie.
Zaktualizowaliśmy harmonogram i nanieśliśmy poprawki do Programu, które 
Państwu dziś przedstawiliśmy.

Pani Halina Bronka:
-rozmawiałam z panem kierownikiem wcześniej i cieszę się, że naniesiono 
poprawki ale jako członek Komisji Rolnej chcielibyśmy nad tym popracować i 
proponuję temat ten przenieść na następną sesję.
Komisja ustaliła, że dokument ten składa się z trzech części:
I część – nie mamy zastrzeżeń
II część – zawiera niedokładności
II część – są to załączniki – ich treść  reguluje ustawa. Kto ma wypełniać te 
załączniki? Jeśli to należy do wnioskodawcy – to nie da rady tego zrobić. Jak ta 
kwestia będzie rozwiązana w naszej gminie? Jak to będzie wyglądało np. w 
przypadku gdy azbest będzie zdjęty z dachu a właściciel nie będzie miał środków 
na  nowe pokrycie dachowe?
Uważam również, że inwentaryzacja tych obiektów była zrobiona nierzetelnie.
Okazuje się ,że na wykazach nie ma niektórych Sołectw a okazuje się, że azbest 
tam jest. Proponuję aby ten 2015 rok potraktować jako początek inwentaryzacji i co
roku dopisywać. Ustalić należy również kolejność usuwania  tego azbestu. Skąd 
będą środki.

Pan Kazimierz Kozon – 23 stycznia 2015r  Komisja Rolnictwa i Ochrony 
Środowiska omawiała ten temat i uważamy, że najpierw powinna odbyć się 
dyskusja. Mam osobiste zdanie, że program ten można przyjąć w formie formalnej 
a nie merytorycznej.

Pan Adam Dowgiałło- w związku z tym , że inwentaryzacja wykonana została 
nierzetelnie to czy istnieje ryzyko, że  jakiś dom będzie nie ujęty w wykazie?

Pan Kazimierz Kozon – osobiście mam 150 m azbestu i u mnie nikt nie był . Jak
to jest zmierzone?

Pani Balbina Buras – byłam w tej sprawie u pana Lichockiego, który wyjaśnił mi, 



że to będzie elastyczne i to będzie cały czas dopisywane.

Pan Krzysztof Zdziarstek:
-baza cały czas będzie aktualizowana więc nie ma przeszkód aby mieszkańcy  
składali wnioski o dofinansowanie,
-selekcjonowanie - to określa stopień pilności w zależności od stanu eternitu.

Pan Lech Nitkowski:
-aby pomóc mieszkańcom należy opracować procedurę aby beneficjent (właściciel)
mógł złożyć wniosek o dofinansowanie.

Pan Zdziarstek:
-będzie kampania informacyjna przeprowadzona na ten temat.

Pan Andrzej Maciejewski:
-Nikielkowo nie jest ujęte w tym programie a mamy ok. 1000m kwadratowych 
azbestu i uważam, że firma która wykonała to opracowanie powinna uzupełnić
ten dokument o poprawki  na własny koszt – w cenie  wykonanego uprzednio 
opracowania. Proszę o uzupełnienie tego.

Pani Halina Bronka:
-zgłaszam wniosek o przyjęcie  tego Programu z zastrzeżeniem, że jest to droga 
otwarta i ,że należy to uzupełnić.

Pan Kazimierz Kozon:
-popieram wniosek pani Haliny Bronka.

Pan Andrzej Maciejewski zaproponował głosowanie.

Na sali obecnych jest 14  radnych.

Rada Miejska  j e d n o g ł o ś n i e (14)  podjęła:

                                            U  C  H  W  A  Ł  Ę  nr  V(30)15
w sprawie  uchwalenia „Programu usuwania azbestu i wyrobów zawierających 
azbest z terenu Gminy Barczewo na lata 2014-2032”.

Do punktu 16.

Pan Andrzej  Moszczyński  przewodniczący Komisji Regulaminowej udzielił 
wyjaśnień do proponowanych zmian  w Statucie Gminy Barczewo.
Stwierdził również, że  wszelkie uwagi do następnych zmian w Statucie należy 
zgłaszać do pani sekretarz i będzie to później dopracowywane.
-Proszę zał. nr 5 zostawić na przyszłość do dopracowania.



Pani Halina Bronka:
-dziękuję bardzo za zajęcie takiego stanowiska i proponuję również zająć się 
Statutami Sołectw.

Pan Kazimierz Kozon – propozycja dla Komisji Regulaminowej  aby „Zapytania 
Sołtysów” (sesje ) zmienić na „Wystąpienia Sołtysów”.

Pan Andrzej Maciejewski – proszę to na piśmie zgłaszać dla pani sekretarz.

Pan Andrzej Maciejewski odczytał zmiany – z wyłączeniem załącznika nr 5.

Na sali obecnych jest 14 radnych.

Rada Miejska  j e d n o g ł o ś n i e (14)  podjęła:

                                     U  C  H  W  A  Ł  Ę  nr  V(31)15

w sprawie  zmian w  Statucie  Gminy  Barczewo.

Do punktu 17.

Pan Lech Nitkowski poinformował, że Sołtysi (w związku z wnioskiem pana Kozona
o zmianę zapisu „Zapytania Sołtysów” na „Wystąpienia Sołtysów”):
-Sołtysi zawsze tydzień przed każdą sesją mają organizowane spotkanie na którym
rozmawiamy szeroko o problemach sołectw.

Pani Balbina Buras :
-spotkania te są bardzo owocne.

Pan Kazimierz Kozon:
chciałbym się ustosunkować do odpowiedzi, które uzyskałem od pani dyrektor 
Zakładu Budynków Komunalnych. Na podstawie tych materiałów  zrobiłem analizę
płac Zakładu Budynków Komunalnych.
Pan Kozon przedstawił radnym tą analizę . Radny pan Kozon podawał grupami 
zatrudnienie w Zakładzie Budynków Komunalnych (stanowiska) oraz  kwoty 
wynagrodzeń miesięcznych na tych stanowiskach.
Pan Kozon przedstawił do protokołu pisemne wystąpienie w tej sprawie, które 
stanowi załącznik do protokółu.W piśmie tym nie ma wyszczególnionych płac 
pracowników Zakładu Budynków Komunalnych, które radny pan Kazimierz Kozon 
podawał podczas obrad V/2015 sesji. 

Pani Halina Bronka :
-na dzień dzisiejszy, po przeprowadzonym szkoleniu wiemy, że nie możemy z 
budżetu zabrać dotacji celowej, która była przyjęta dla ZBK.

Pan Lech Nitkowski:
-gdybyśmy tak pracowali z Radą to by nie było dobrze. Jeśli mamy kosić nasze 
tereny gminne to powinniśmy to robić. Jeśli mamy administrować Wspólnoty, które 



chcą być administrowane przez ZBK, to zwolnić administratorów nie możemy. 
Bardzo bym prosił aby przed podejmowaniem takich działań, decyzji najpierw 
rozmawiać. Myślę, że jest tu wyraźny brak bezpośredniego przełożenia. Możemy 
nie kosić, nie sadzić itp. To wszystko musi mieć ręce i nogi. Dla wiadomości 
państwa chcę przypomnieć, że nikt nie chciał obsługiwać ORLIK-ów, więc wziął to 
ZBK i to za małe pieniądze. Możemy to zrobić (przetarg) jeszcze raz, ale ktoś to 
robić musi aby SANEPID – nie nakładał na nas kar. Rozmawiajmy i traktujmy się 
jak partnerzy.

Pan Kazimierz Kozon:
-a gdy zabraknie środków na  te planowane wydatki to co pan wtedy zrobi?

Pan Lech Nitkowski:
-to należy  zrobić tak aby nie zabrakło tych środków.

Pan Matłoka Bogusław:
-aby przedstawić coś takiego co przedstawił pan Kozon to trzeba mieć odwagę.
Myślę, że pan Kozon jeszcze się nad tym zastanowi i być może  sprostuje swoją 
wypowiedź.

Pan Kazimierz Kozon:
-ja się musiałem ustosunkować do tego co otrzymałem od pani dyrektor.

Rada Miejska wyraziła zgodę aby pani Anna Leigh – mieszkanka Skajbot zabrała
głos.

Pani Anna Leigh – jestem mieszkanką Skajbot. W chwili obecnej znajduję się w 
bardzo trudnej sytuacji jeśli chodzi o posadowienie linii 400kW, inwestycji 
realizowanej przez firmę ALDESA. Wraz z mężem mieszkamy na 20 ha 
gospodarstwie w Skajbotach, na którym pracujemy od 12 lat. W chwili obecnej, w 
obliczu przeprowadzanej tam inwestycji zdani jesteśmy tylko i wyłącznie na siebie. 
Porozumienie z ALDES-ą jest bardzo ciężkie. Mieszkam przy drodze i w związku z 
tym jestem poszkodowana, ponieważ ALDES-a idzie po najmniejszej linii oporu. 
Linia ta przebiegać ma przez moje grunty w odległości 120 m od mojego domu. 
ALDESA rozmawia ze mną w sposób nieuczciwy. Próbowano mnie zastraszyć.
Z planów widać, że linię tą można poprowadzić w inny sposób. Wprowadzono mnie
w błąd. Sytuacje były bardzo drastyczne. Proszę państwa radnych o zapoznanie 
się z pismami kierowanymi  do pana burmistrza gdyż zbliża się  termin przegłoso-
wania uchwał. Nie wybrano najlepszej drogi w obrębie Skajbot. To jest bezmyślna
ingerencja w dobra osobiste. Zanim państwo podejmiecie uchwałę proszę o 
zapoznanie się z detalami dotyczącymi mojej sprawy. Firma ALDESA od trzech 
miesięcy nie skontaktowała się ze mną.

Dyrektor  - Firma ALDESA – pan Adam Kiriczok – w najbliższym czasie 
zamierzamy stanąć przed Radą z prośbą o podjęcie uchwał. To  nie jest prywatny 
biznes naszej firmy to jest inwestycja celu publicznego. Jest mi trudno omawiać na 
forum ogólnym detale  odszkodowań. Trudno jest wypośrodkować którędy ma iść 



linia  Robiliśmy na terenie Skajbot pełne rozeznanie. Po dogłębnej analizie 
stwierdziliśmy, że tędy będzie najlepiej poprowadzić tą linię. Była w tym temacie 
pełnia informacja. Teraz jest mi trudno dyskutować. Chciałbym prosić Radę aby to 
traktować jak inwestycję celu publicznego a nie jako zlepek żądań poszczególnych 
osób.

Pani Leigh – jeśli chodzi o rangę tej inwestycji to nie powinna się ona odbywać 
kosztem człowieka i własności prywatnej. Czuję się  zastraszana. Proszę o nie 
przegłosowywanie tego planu. Nie można tego robić z automatu. Uważam, że 
ALDESA reprezentuje tylko i wyłącznie swoje interesy . Liczę  na państwa rozwagę.

Dyrekto Kiriczok – ALDESA -  komunikacja społeczna jest nadzorowana bardzo 
dokładnie. Mamy ścisłe procedury których przestrzegamy. Natomiast zobowiązuję 
się do wyjaśnienia wszystkich wątpliwości przed podjęciem uchwał. Przypadki 
zastraszeń proszę kierować do Prokuratury.

Burmistrz Barczewa – pan Lech Nitkowski – sądzę, że gmina jest obiektywna i nie 
poddaje się żadnym naciskom . Gmina ma obowiązek zawsze dbać o dobro 
mieszkańca. Wnioskuję aby merytoryczna Komisja Rady zajęła się tym tematem. 
Proszę też aby ALDESA złożyła  odpowiedzi na złożone dziś zapytania.

Dyrektor Kiriczok – ja cały czas deklaruję  chęć współpracy i powrotu do rozmów.

Radny pan Andrzej Moszczyński – czy rozmowy już zakończono?

Pani Anna Leigh – ja cały czas jestem otwarta na rozmowy.

Pan Kiriczok – Aldesa również.

Pani Leigh – nie otrzymałam żadnych map, w związku z czym ja nie mogę wskazać
alternatywnej drogi. 

Do punktu 18.

Przewodniczący Rady Miejskiej pan Andrzej Maciejewski:
-w związku z wyczerpaniem porządku obrad zamykam V/2015 sesję Rady Miejskiej
w Barczewie.

Protokółowała:
Barbara Kwapis

                                                                       Przewodniczący Rady Miejskiej
                                                                       w Barczewie 

                                                                       Andrzej Maciejewski 




